
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

Protokół nr 5 

                                                 V Sesja w dniu 25 stycznia 2019 rok. 

Obrady rozpoczęto 25 stycznia 2019 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego 

dnia. 

Miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Gminy Czermin 

Obradom przewodniczył Radny Jan Myjak 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1 Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Władysław Kukliński 

6. Jan Myjak 

7. Paweł Pisarczyk 

8. Jan Polak 

9. Władysław Soboń 

10. Robert Strycharz 

11. Konrad Węgrzyn 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Goście: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

4. Radny Powiatu Mieleckiego – Antoni Skawiński 

5. Sołtysi. 

Porządek Obrad: 

1. Otwarcie V Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja Wójta z działalności miedzy sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

5. Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Czermin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Czermin na 2019r. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zamknięcie. 

1. Otwarcie V Sesji Rady Gminy w Czerminie 

Radny Myjak otworzył obrady V Sesji Rady Gminy, powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia, stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał i przedstawił 

zaplanowane tematy posiedzenia. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, 

Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz Zając, 

Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Węgrzyn, Dariusz Wójtowicz 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, 

Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz Zając, 

Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Węgrzyn, Dariusz Wójtowicz 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami 

Pan Wójt przedstawił Zarządzenia wydane o okresie międzysesyjnym oraz podpisane w tym 

czasie umowy na realizację zadań. 

Wydane zarządzenia – jak załącznik do protokołu. 

Poinformował, że od 31 grudnia 2018r. Pan Bogusław Peret został odwołany z funkcji 

dyrektora gimnazjum. Od 2 stycznia 2019 roku pełni funkcję sekretarza Urzędu Gminy. Z 

dniem 1 stycznia 2019 r. obowiązki dyrektora gimnazjum pełni Pani Ryszarda Kryczka. 



Podpisane umowy: 

- na dostarczenie zawiadomień o zmianie stawki na wywóz odpadów, 

- dotacja dla GOK – 300 000,00 

- dotacja dla Biblioteki – 270 000,00 

- dotacja dla GZGK – 130 845,00 

- na dostarczenie zawiadomień, 

- odśnieżanie dróg gminnych, 

- na dostawę i montaż kolektorów słonecznych – 4 073 014,80 

- na dostawę i montaż urządzeń fotowoltaicznych -4 944 470,04 

- na dostawę i montaż pomp ciepła – 1 732 924,80  

- odbyły się 2 rady budowy oczyszczalni ścieków w Czerminie, 

- uczestnictwo w posiedzeniu LGD PROWENT w Radgoszczy 

- odbyły się 3 zebrania wiejskie w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich 

- kolejne zebrania 3 i 10 lutego br. 

Radny Myjak pogratulował i złożył życzenia nowo wybranym sołtysom. 

Pan Łaz zapytał o umowy zawarte na doręczenie przesyłek. – Jakich umów dotyczy ta 

sprawa?  

Pan Wójt - ze względu na ograniczenie kosztów dostarczania przesyłek pocztowych została 

podpisana umowa z kilkoma osobami fizycznymi na doręczenie przesyłek dotyczących 

odpadów komunalnych. Koszt doręczenia przez te osoby to 5,40 zł.  brutto. Poczta Polska 

liczy ponad 9,00 zł. za przesyłkę. Zlecono to osobom fizycznym, aby zaoszczędzić na 

kosztach. 

Pan Łaz stwierdził, że sołtys roznosząc taką pocztę musi mieć pokwitowanie. Przy takich 

umowach powinno się to odbywać na tej samej zasadzie. 

Pan Wójt – zgadzam się, że powinno być potwierdzenie dostarczenia. Zlecę, aby to 

przeanalizować. 

Pan Czaja stwierdził, że otrzymał przesyłkę za pokwitowaniem, ale można to sprawdzić. 

Zapytał o frekwencję na zebraniach w sprawie wyboru sołtysa. 



Pan Wójt odpowiedział, że wszystkie zebrania odbyły się w pierwszym terminie, czyli było 

ustawowe 10%. W zebraniu na Woli Otałęskiej uczestniczyło 36 mieszkańców, w Otałęży 67, 

w Ziempniowie – 61 osób. 

Radny Myjak poinformował, że wszelkie informacje dotyczące zebrań wiejskich i wyboru 

sołtysów i rad sołeckich są na stronie internetowej gminy. 

Pan Czaja poprosił o informację, z kim została zawarta umowa na odśnieżanie. 

Pan Wójt odpowiedział, że umowa została zawarta z Panem Śpiewakiem i Panem Szromem. 

 

5. Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Czermin. 

Pan Sekretarz przedstawił informację – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin  

Radny Myjak przedstawił procedurę związaną z podejmowaniem uchwały WPF i Uchwały 

Budżetowej, gdzie po przesłaniu projektu uchwał do RIO, które opiniuje projekty i opinię 

przesyła do Urzędu. Opinia ta była pozytywna. Sprawa zmiany wynikła później i w ciągu 30 

dni od jej podjęcia musimy dokonać stosownych zmian. 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Pisarczyk przedstawił opinię Komisji Budżetu i Finansów, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, 

Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz Zając, 

Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Węgrzyn, Dariusz Wójtowicz 

Uchwała Nr V/25/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na 2019r. 

Projekt uchwały odczytał Pan Skarbnik, informując, że zmiana tej uchwały wynika ze zmiany 

WPF. 



Radny Pisarczyk – opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na 2019r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, 

Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Tomasz Zając, 

Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Konrad Węgrzyn, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr V/24/2019 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Skawiński przedstawił wydarzenia, jakie miały miejsce w Starostwie od ostatniej sesji 

Rady Gminy w Czerminie, w której uczestniczył. 14 listopada 2018 roku odbył się odbiór 

mostu w Trzcianie, w której uczestniczył Dyrektor Powiatowy Zarządu Dróg. Korzystając z 

okazji poprosił o sprawdzenie niedoróbek, które były zgłaszane przez radnego Bukałę, aby je 

wyeliminować. Padło zapewnienie, że przy okazji bieżących napraw niedoróbka ta zostanie 

usunięta. Poinformował, że 23.01. odbyła się sesja budżetowa w Starostwie i budżet na 2019 

rok ocenił pozytywnie. Przedstawił najważniejsze inwestycje w Starostwie: 

- remont boiska przy II LO, 

- projekt hali gimnastycznej przy liceum ekonomicznym.  

- 1 mln. zł przeznaczono na chodniki 

- remonty dróg 

Poprosił Pana Wójta, aby na konwentach wójtów, w których uczestniczy Pan Starostwa 

wspólnie zwrócili się o przygotowanie projektu na budowę 2 zniszczonych dróg. Kolejna 

sprawa dotyczy Trzciany, gdzie to mieszkańcy wystosowali pismo do Starosty dotyczące 

przebiegu drogi przez Trzcianę, prosząc o zmianę jej przebiegu. Odczytał treść pisma. 

Poruszył sprawę budowy ronda w Woli Mieleckiej, o budowę którego apeluje w Starostwie. 

Pan Wójt – w związku z prośbami mieszkańców Trzciany zabiegałem o spotkanie z Panem 

Marszałkiem. Na 30 stycznia zaplanowana została sesja, w której uczestniczyć będzie Pan 

Ortyl - Marszałek Województwa. Głównym tematem będzie planowana budowa obwodnicy 

w Trzcianie. Będziemy także prosić o pomoc i wsparcie przy remoncie drogi wojewódzkiej w 

Otałęży i Woli Otałęskiej. 

Radny Myjak poruszył problem organizacji sesji w tym dniu, gdyż trudno będzie pomieścić 

się na sali obrad. Oprócz Pana Marszałka podpisane zostały zaproszenia dla Pana Starosty, 



Pana Tarapaty, Pani Lonczak, będą też mieszkańcy zainteresowani tą sprawą i coś trzeba 

zrobić, aby godnie przyjąć zaproszonych gości. 

Pan Wójt poinformował, że oprócz Marszałka będą też inne osoby, które będą Go 

wspomagały, projektanci, grono osób z miejscowości Trzciana. Wstępnie planowane jest 

przeniesienie sesję do Domu Strażaka w Czerminie. - Ze sprawami technicznymi będziemy 

chcieli się uporać. Nagranie sesji na pewno będzie, ale nie na żywo. 

Pan Żelazko – w sprawie podpisanej umowy na odbiór śmieci. Padały sugestie na sesji, że nic 

nie można zrobić w tej sprawie. Przywołał za przykład gminę Borową, gdzie odrzucono ofertę 

MPGK, wybrano Połaniec i wywalczyli 60 tys. zł mniej. Przynajmniej próbowali. 

Radny Myjak nie zgodził się z wypowiedzią radnego Żelazko, oceniając stawki jako 

porównywalne, a pod uwagę należy brać wielkość gminy, ilość wywozów( u nas 30 w 

Borowej 24), wywóz wielko gabarytów (u nas 2 w Borowej 1). Gmina Borowa ma problem z 

koszami, które muszą zakupić. 

Pan Wójt – nie jest dobre porównywanie się z innymi gminami. Nie można liczyć 1:1. Trzeba 

patrzeć na ilość wywozów. Nieprawdą jest, że gmina Borowa podpisała umowę z firmą z 

Połańca. Firma ta wygrała, ale drugi oferent złożył odwołanie i jest sprawa w sądzie 

arbitrażowym. Nie mają podpisanej umowy, nie ma odbiorcy i na szybkiego muszą ogłosić 

zapytanie cenowe na jednorazowy wywóz śmieci. Przedstawił stawki opłat w przeliczeniu na 

jednego mieszkańca. Nawiązał do rejonizacji i przydzieleniu nas do Kozodrzy, gdzie musimy 

odwozić śmieci. Dużą rolę odgrywa też hermetyzacja rynku, czyli firmy działają na 

określonych odległościach. Przedstawił nośniki cenotwórcze, na które gmina nie ma wpływu. 

Radny Żelazko – nie mówiłem, że mamy gorzej tylko, że nie spróbowaliśmy, więc nie 

wiemy. 

Radny Ździebło – tu nie ma winy radnych tylko ustawodawcy. 

Radny Bukała zapytał, czy w naszej gminie firmy podpisały umowy na odbiór, bo w dniu 

wywozu odpadów od osób fizycznych osoby prowadzące działalność wystawiają czarne 

worki i też zabierają, czy możemy to sprawdzić? Po 2-gie – dyrektor szkoły zgłaszał, że nie 

będą obierać czarnych worków. 

Pan Wójt – te dwa pytania sprowadzają się do jednej odpowiedzi. Szkoła jest tak samo 

traktowana jak przedsiębiorstwo, czyli podpisują osobną umowę z firmą na konkretną ilość, 

na konkretny pojemnik. Sytuacja ta została wyjaśniona Panu Dyrektorowi. Trzeba podpisać 

umowę na drugi pojemnik, bądź na większy. Te odpady od firm generują ilość śmieci i mają 

wpływ na ceny, o których teraz dyskutujemy. 

Radny Czaja – jest jeden odbiorca, jest monopolizacja rynku i na razie nie mamy się nad 

czym zastanawiać. Niepokojący jest odbiór przez MPGK. My segregujemy, oni wrzucają 

wszystko razem. Pozostawiają przy koszach tektury, styropian. Poprosił o zbadanie sprawy z 

tekturami. 

Radna Banik zapytała o sprawę internetu na terenie gminy. Kiedy będzie dostęp do 

światłowodów. 



Pan Wójt – rozmawiałem z właścicielem firmy WDM, który otrzymał dofinansowanie z 

programu unijnego na doprowadzenie sieci internetowej do wszystkich placówek 

oświatowych i na położenie światłowodu na terenie naszej gminy, tam, gdzie nie ma 

internetu. Jest na etapie przygotowania dokumentacji projektowej. W okresie jesiennym 

internet powinien być doprowadzony do zainteresowanych osób. Co do sprawy z kartonami, 

to proszę zgłaszać te sprawy do Pani Kusek. 

Poinformował o spotkaniu, jakie odbyło się 23 stycznia br. Z przedstawicielami spółki 

gazowej, gdzie powziął informację o możliwości gazyfikacji gminy. Przedstawiciele spółki 

przekazali ankiety o rozpropagowanie których poprosił radnych i sołtysów, gdyż im więcej 

będzie chętnych, tym większe szanse na realizację zadania. Koszt mieszkańca to opłata 

przyłączeniowa i wykonanie przyłącza gazowego – 2 230,00 zł i wewnętrzna instalacja 

gazowa w domu. Ankieta opublikowana zostanie również na stronie internetowej gminy. 

Odniósł się również do wydarzeń kulturalnych (tj. Dzień Babci i Dziadka i Jasełka) 

organizowanych w poszczególnych miejscowościach gminy Czermin. Podziękował 

wszystkim osobom biorącym udział w przygotowaniu za zaangażowanie uznając, że działania 

te łączą i integrują społeczność lokalną 

Radny Strycharz zwrócił uwagę na zjazd z mostu w kierunku Kasali, który należałoby 

zabezpieczyć barierkami ochronnymi. 

Radna Banik poruszyła sprawę przejścia dla pieszych z jednej strony chodnika na drugą na 

wprost SKR-u. 

Radny Bukała zauważył, że temat tego przejścia był już omawiany w poprzedniej kadencji i 

dokonująca wizji lokalnej Komisja Bezpieczeństwa uznała, że namalowanie w tym miejscu 

pasów jeszcze bardziej zagrażałaby bezpieczeństwu pieszych. 

Radny Myjak potwierdził, że jest komisja, która o tym decyduje. 

Radna Banik zwróciła uwagę na kable od mikrofonów wijące się po stole proponując 

wywiercenie otworów i wpuszczenie ich pod stół. 

Radny Myjak zaproponował zakup mikrofonu przenośnego, z którego korzystaliby sołtysi i 

inne osoby biorące udział w sesji. 

Pan Wójt uznał zgłoszone uwagi za zasadne. 

Radny Zając – w sprawie remontu drogi za szkołą. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie wykonana tłuczniem jak będą odpowiednie warunki 

pogodowe. 

9. Zamknięcie obrad 

Radny Myjak – Przewodniczący obrad zamkną V Sesję Rady Gminy w Czerminie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 



Protokołowała                                                                                   Przewodniczący 

Jadwiga Jasińska                                                                        Rada Gminy w Czerminie 

  

 

Przygotował(a): admin.1436.1288  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


